
Protokół nr 2/2017 

posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej 

w dniu 6 luty 2017 r., w godz. 9
00

 – 10
50

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 

 

  

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak otworzył posiedzenie Komisji 

oraz zaproponował następujący porządek obrad: 

 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji. 

3. Opracowanie sprawozdania z realizacji planu pracy Komisji Rewizyjnej za 2016 rok. 

 

4. Opracowanie sprawozdania z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu w Białogardzie za II półrocze 2016 r. 

 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXX Sesję Rady Powiatu w Białogardzie.  

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Ad.1)  

Członkowie Komisji Rewizyjnej zapoznali się z proponowanym porządkiem obrad. 

 

 

Ad.2 

● Członkowie Komisji Rewizyjnej jednogłośnie przyjęli protokół nr 17/2016 z dnia  

27 grudnia 2016 roku oraz nr 1/2017 z dnia 23 stycznia 2017 roku. 
 

 

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak zapoznał członków komisji z 

projektem sprawozdania z realizacji planu pracy Komisji Rewizyjnej za 2016 rok, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Członkowie komisji jednogłośnie przyjęli w/w sprawozdanie.  

 

 

Ad.4 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak zapoznał członków komisji z 

projektem sprawozdania z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za II półrocze 2016 

roku, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 3 do protokołu. 
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Członkowie komisji jednogłośnie przyjęli w/w sprawozdanie.  

 

 

Ad.5 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała  projekty uchwał Rady Powiatu w Białogardzie na XXX 

Sesję Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju 

szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych na terenie Powiatu Białogardzkiego, co przedstawia 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego 

ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych na terenie Powiatu Białogardzkiego. 

 

Radny – Andrzej Siwek poinformował, że podczas spotkania w urzędzie Miasta Białogard 

padło sformułowanie, że po likwidacji Gimnazjum nr 2 w Białogardzie w budynku tym ma 

powstać liceum lub Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii dla dziewcząt. Zapytał czy władze 

powiatu mają wiedzę na w/w temat i kto ma kompetencję do powołania takiej placówki. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że zarówno w przypadku 

założenia liceum, czy Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii organem założycielskim jest 

Rada Powiatu. Dodał, że żadne pismo w tej spawie nie wpłynęło do starostwa.  

 

Członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie dostosowania sieci 

szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego 

ustawą - Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na 

terenie Powiatu Białogardzkiego. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie dostosowania sieci szkół 

ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - 

Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie 

Powiatu Białogardzkiego. 

 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do 

nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe oraz ustalenia 

sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie Powiatu Białogardzkiego, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

W chwili obecnej posiedzenie opuścił radny Andrzej Siwek. 

 

b) wyłączenia Technikum Żywienia i Gospodarstwa Domowego z Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego likwidacji, 

co przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały w sprawie wyłączenia Technikum Żywienia i Gospodarstwa Domowego z Zespołu 

Szkół Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego 

likwidacji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie wyłączenia Technikum 

Żywienia i Gospodarstwa Domowego z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana 

Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego likwidacji. 

 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie wyłączenia Technikum Żywienia i Gospodarstwa Domowego z 

Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie oraz 

zamiaru jego likwidacji, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

c) wyłączenia Technikum Rolniczego z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. prof. 

Jana Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego likwidacji, co przedstawia 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały w sprawie wyłączenia Technikum Rolniczego z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 

im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego likwidacji. 

 

Członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie wyłączenia 

Technikum Rolniczego z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w 

Tychowie oraz zamiaru jego likwidacji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie wyłączenia Technikum 

Rolniczego z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie 

oraz zamiaru jego likwidacji. 

 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie wyłączenia Technikum Rolniczego z Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego 

likwidacji, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

W chwili obecnej w posiedzeniu uczestniczą wszyscy członkowie komisji.  

 

d) zmiany uchwały Nr XXIX/135/2016 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia  

30 grudnia 2016 r. w sprawie statutu Powiatowego Domu Samopomocy Centrum 

Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu.  
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Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały w 

sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/135/2016 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia  

30 grudnia 2016 r. w sprawie statutu Powiatowego Domu Samopomocy Centrum 

Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Białogardzie. Poinformował, że zmiana w/w uchwały 

wynika z wszczętego przez Wojewodę Zachodniopomorskiego postępowania nadzorczego 

dotyczącego nie uwzględnieniu w treści uchwały Nr XXIX/135/2016 zapisów mówiących o 

kompetencjach wojewody wobec w/w jednostki. Ponadto z treści statutu wykreślono zapis 

dotyczący liczby osób przebywających w placówce, ponieważ liczba ta podlega ciągłej 

zmianie i wymagałaby zmiany treści uchwały.  

 

Członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie  zmiany uchwały 

Nr XXIX/135/2016 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 30 grudnia 2016 r. w sprawie statutu 

Powiatowego Domu Samopomocy Centrum Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXIX/135/2016 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 30 grudnia 2016 r. w sprawie statutu 

Powiatowego Domu Samopomocy Centrum Rehabilitacyjno –Kulturalnego w Białogardzie. 

 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/135/2016 Rady Powiatu w Białogardzie z 

dnia 30 grudnia 2016 r. w sprawie statutu Powiatowego Domu Samopomocy Centrum 

Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Białogardzie, w brzmieniu jak przedstawia załącznik 

nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

Ad.6 

● Radny – Andrzej Nowak zgłosił uwagę dotyczącą wykonania przeglądu dróg na terenie 

Powiatu Białogardzkiego pod względem bezpieczeństwa. Stwierdził, że jest wiele miejsc na 

terenie miasta Białogard, które zagrażają bezpieczeństwu np. skrzyżowanie ulic Asnyka i 

Dąbrowszczaków z powodu ograniczonej widoczności z uwagi na rosnące tam drzewa. 

Dodał, że uwagi te należałoby przekazać do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.  

Radny a zarazem członek Komisji Bezpieczeństwa i Porządku - Andrzej Siwek oświadczył, 

że na ostatnim posiedzeniu w/w komisji zwracał uwagę na brak oznakowania poziomego przy 

progach zwalniających przy Szkole Podstawowej nr 3 w Białogardzie. Zdaniem radnego jest 

to bardzo niebezpieczne dla użytkowników ruchu drogowego, ponieważ prowadzący pojazd 

po zmroku w ostatniej chwili orientują się, że wjeżdżają na próg. Oświadczył, że 

umieszczenie znaków pionowych w tych miejscach nie zwalnia z obowiązku umieszczenia 

oznakowania poziomego.  

 

W chwili obecnej odbyła się dyskusja na w/w temat. 

 

W wyniku dyskusji Komisja Rewizyjna zgłosiła wniosek o informację z Komendy 

Powiatowej Policji w Białogardzie ile było wystąpień odnośnie poprawy bezpieczeństwa 

w ruchu drogowym na terenie Powiatu Białogardzkiego.  
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●  Członkowie Komisji zapoznali się z informacją o działalności Zarządu Powiatu  

w Białogardzie w okresie międzysesyjnym, co przedstawia załącznik nr 8 do protokołu.  

Przewodniczący komisji – Andrzej Nowak poprosił o więcej informacji dotyczących wyroku 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie odnośnie skargi Alicji 

Wojciechowskiej organu prowadzącego Prywatne Centrum Edukacyjne „Szkoły Sukces” w 

Białogardzie na uchwałę nr XIV/90/2015 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 28 grudnia 

2015 roku.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że szczegółowe dokumenty dotyczące 

tej sprawy znajdują się w protokole Zarządu Powiatu w Białogardzie.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że Pani Wojciechowska zgłosiła 

szereg zastrzeżeń co do treści w/w uchwały, które w większości zostały przez sąd oddalone. 

Następnie zaproponował, aby na posiedzenie komisji przybyła Pani Naczelnik Edukacji  Ewa 

Popławska, która prowadzi tę sprawę.  

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Promocji – Ewa Popławska odnośnie 

wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego poinformowała, że Pani Alicja 

Wojciechowska jako organ prowadzący szkoły niepubliczne zakwestionowała niektóre zapisy 

uchwały Rady Powiatu odnośnie dotowania szkół niepublicznych. Przypomniała, że 

ustawodawca w art. 90 ust. 4 ustawy o systemie oświaty nałożył na powiat jako organ 

dotujący obowiązek udzielania i rozliczania dotacji, ponieważ są to środki publiczne. Pani 

Wojciechowska podniosła dziewięć zarzutów, z czego siedem zostało oddalonych. Zapisy 

dotyczące  zasad rozliczania dotacji zostały przez sąd uznane za prawidłowe. W dwóch 

kwestiach sąd stanął po stronie skarżącej – ustalenie zasady kiedy uczeń uznawany jest za 

ucznia danej szkoły. Druga kwestia dotyczyła wzglądu do dokumentacji przebiegu nauczania 

– sąd uznał, że powiat nie może kontrolować tej dokumentacji, ponieważ jest to kompetencja 

nadzoru pedagogicznego, czyli Kuratorium Oświaty. Pani naczelnik poinformował, że nowa 

uchwała Rady Powiatu nie zawiera już tych zapisów.  

Radny – Jerzy Bartman zapytał jaka jest odpowiedź Głównego Inspektoratu Transportu 

Drogowego w sprawie zainstalowania na skrzyżowaniu drogi krajowej nr 6 z drogą nr 163 

stacjonarnego urządzenia do pomiaru prędkości. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że w pierwszym kwartale 2017 roku  

w/w instytucja podejmie decyzje o zamontowaniu w tym miejscu urządzenia pomiarowego.  

Dodał, że będzie monitował o zorganizowanie spotkania w tej sprawie w przedstawicielami 

odpowiednich służb.  

Radny – Andrzej Siwek  zapytał czy informacja dotyczącą działalności spółki Regionalne 

Centrum Medyczne jest dostępna na piśmie.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformowała, że informacja jest na piśmie. 

Dodał, że Zarząd Powiatu zobowiązał prezesa spółki RCM, aby raz w miesiącu przedkładał 

informację o działalności spółki.  

Radny – Andrzej Siwek  zapytał czy są nowe informacje dotycząc decyzji Ministra Finansów 

odnośnie zwrotu nienależnie pobranej subwencji oświatowej – termin do 27 stycznia 2017 

roku. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że wpłynęło pismo odnośnie 

przedłużenia ostatecznego terminu rozpatrywania tej sprawy.  

 

● Radny – Andrzej Siwek  złożył wniosek formalny odnośnie wystąpienia o opinię prawną, 

czy Rada Powiatu w Białogardzie poprzez stałą lub doraźną komisję może skontrolować 

działalność Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie. 

Oświadczył, że złożył w/w wniosek ponieważ jest zdumiony wypowiedzią Wójta Gminy 

Białogard  oraz Pana Jana Budzyńskiego podczas sesji Rady Gminy Białogard, kiedy to 
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przekazywali informację, że nie mają wiedzy, że planowane jest wygaszenie stowarzyszenia. 

Przypomniał, że wójt reprezentuje Gminę Białogard w stowarzyszeniu, a Pan Budzyński jest 

prezesem zarządu w/w stowarzyszenia. Następnie radny przypomniał Wicestaroście, że 

obiecywał mu, że po zakończeniu kontroli stowarzyszenia przez ich wewnętrzną Komisję 

Rewizyjną radni otrzymają informację w tej sprawie. Radny poprosił również o scan aktu 

notarialnego z 2011 roku dotyczący przekazanych gruntów do Miasta Białogard.  

Przewodniczący komisji – Andrzej Nowak poinformował, że również oglądał fragment sesji 

i jest zaniepokojony obniżeniem składki Gminy Białogard względem stowarzyszenia do 

kwoty symbolicznej 1 zł.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odniósł się do wypowiedzi radnego Andrzeja Siwka 

odnośnie wystąpień Wójta Gminy Białogard i Pana Budzyńskiego. Starosta oświadczył, że 

również jest zdziwiony tymi wypowiedziami, ponieważ sam osobiście rozmawiał z wójtem na 

ten temat. Poinformował, że powołano eksperta ds. finansowych, aby opracował najlepsze 

koncepcje dotyczące rozwiązania stowarzyszenia.   

Radny – Andrzej Siwek  przypomniał, że do dnia dzisiejszego nie otrzymał konkretnej 

odpowiedzi z stowarzyszenia dotyczącej wzrostu płac.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto odnosząc się do zapytania radnego Andrzeja 

Siwka poinformował, że zakończyła się kontrola Komisji Rewizyjnej w stowarzyszeniu. 

Zarząd stowarzyszenia został poinformowany o protokole z w/w kontroli. Poinformował, że 

rozmawiał z mecenasem stowarzyszenia odnośnie możliwości udostępnienia w/w protokołu. 

Procedura jest następująca – wniosek o udostępnienie protokołu musi złożyć do prezesa 

zarządu stowarzyszenia Przewodniczący Rady Powiatu. Odnośnie obniżenia składki dla 

Gminy Białogard poinformował, że samorząd ten wystąpił do stowarzyszenia o obniżenie 

składki do symbolicznej złotówki z uwagi na trudną sytuację finansową gminy. Walne 

zgromadzenie stowarzyszenia jednogłośnie wyraziło zgodę na tę propozycję. Odnosząc się do 

atmosfery jaka w ostatnim czasie jest wokół stowarzyszenia stwierdził, że w niedługim czasie 

żaden z samorządowców nie będzie chciał angażować się  w zarządzanie tą organizacją.    

Przewodniczący komisji – Andrzej Nowak poinformował, że jego zdaniem reprezentantami 

poszczególnych samorządów w stowarzyszeniu nie muszą być wyłącznie wójtowie i 

burmistrzowie. Stwierdził, że każda społeczność lokalna ma swój potencjał i zawsze można 

znaleźć osobę, która by dobrze reprezentowała dany samorząd. Oświadczył, że jego zdaniem 

brak jest przepływu informacji do radnych odnośnie koncepcji związanych z przyszłością 

stowarzyszenia.  

Radny – Andrzej Siwek  przypomniał, że stowarzyszenie posiada ogromny majątek, który 

powstał m.in. z składek przekazywanych przez poszczególnych członków, czyli samorządy. 

W przypadku jego rozwiązania jeśli jakiekolwiek środki należne powiatowi zostaną 

przekazane z stowarzyszenia do spółki Invest – Park to nic powiat z tego nie będzie miał. 

Oświadczył, że dopóki będzie radnym nigdy nie podniesie ręki za utworzeniem spółki, 

stowarzyszenia z udziałem samorządu, ponieważ później radni nie mają nad tym żadnej 

kontroli.   

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto odczytał zapisy statutu Stowarzyszenia Inicjatyw 

Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie dotyczące składników majątku stowarzyszenia.  

 

● Przewodniczący komisji – Andrzej Nowak poprosił o przygotowanie opinii prawnej czy 

on jako radny powiatowy może zasiadać w radzie nadzorczej spółki Invest – Park w 

Białogardzie w kontekście objęcia udziałów przez Stowarzyszenie Inicjatyw Społeczno – 

Gospodarczych w Białogardzie.   
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● Radny – Andrzej Siwek stwierdził, że jego interesuje jakie kwalifikacje ma Pan Skoczyk, 

czy Pan Budzyński do reprezentowania samorządu Miasta Białogard w Stowarzyszeniu 

Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie.   

 

 

 

Ad.7 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poinformował o wyczerpaniu 

porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Protokołowała 

Anna Kaleja 

 

                Przewodniczący  

  Komisji Rewizyjnej 

 

Andrzej Nowak 


